
 

 

 

 

 

 

 

INSPIRATIONSTALEPUNKTER 

[KUN DET TALTE ORD GÆLDER] 

 

Samråd i ERU alm. del d. 14. januar 2021. Spørgsmål O om kompen-

sation af minkavlere stillet efter ønske fra Hans Christian Skibby 

(DF) 

 

Fødevareministeren indleder samrådet med at besvare samrådsspørgsmål 

M og N. Herefter vil Erhvervsministeren besvare spørgsmål O.  

 

Spørgsmål M (Besvares af FVM’eren):  
 

”På et ulovligt grundlag besluttede regeringen den 4. november 2020 at 

beordre alle landets minkvirksomheder tvangslukket, og ligeledes blev 

minkvirksomhederne beordret til at nedslagte hele deres minkbestand, her-

under de omkring 2,5 mio. avlsdyr. Avlerne har nu gennemført de af rege-

ringen udstukne befalinger, men økonomisk er konsekvenserne en massiv 

belastning for rigtig mange af de omtalte virksomheder, hvoraf mange for 

flere uger siden fik lukket eller begrænset deres kreditter. Således er der 

akut behov for at regeringen straks sikrer udbetalinger af kompensation, 

følgeudgifter og erstatning til de mange berørte virksomheder. På den bag-

grund bedes ministrene redegøre for, hvordan det går med udbetaling af 

acontobeløb og andre skyldige udlæg til minkavlerne?” 

 

Spørgsmål N (Besvares af FVM’eren):  
 

”På et ulovligt grundlag besluttede regeringen den 4. november 2020 at 

beordre alle landets minkvirksomheder tvangslukket, og ligeledes blev 

minkvirksomhederne beordret til at nedslagte hele deres minkbestand, her-

under de omkring 2,5 mio. avlsdyr. Der er af regeringen lovet ”tempobo-
nus” for nedslagtning af såvel smittede som raske mink, og ministrene be-

des redegøre for, hvordan det går med regeringens tempo på udbetalinger 

af ”tempobonus” og andre påløbne udgifter/udlæg til de minkavlere, som 

nu oplever en eskalerende økonomisk likviditetskrise på grund af regerin-

gens ulovlige ordre.” 

 

 

 

 

Erhvervsudvalget 2020-21
ERU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 219 

Offentligt

Miljø- og Fødevareudvalget 2020-21
MOF Alm.del -  Bilag 274

Offentligt
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[Spørgsmål O] 

 

 Tak for ordet. Og også for mit vedkommende tak for indkal-

delsen til dette samråd, som jo omhandler et meget væsent-

ligt emne.   

 

 Der er i samrådsspørgsmål O spurgt til, hvad ”regeringen 

konkret har tænkt sig, at de mange ejere og ansatte skal leve 

af, indtil der findes en god aftale omkring fuld og endelig 

erstatning af alle parametre, som bør være omfattet af øko-

nomisk erstatning?” 

 

[Indledning] 

 

 Først og fremmest vil jeg slå fast, at regeringen ønsker, at 

alle minkavlere skal have fuldstændig erstatning for det tab, 

som de har lidt i forbindelse med aflivningen af mink i Dan-

mark.  

 

 Det var en nødvendig beslutning at aflive alle mink i Dan-

mark, og det betyder selvfølgelig, at minkavlerne skal have 

fuldstændig erstatning.  

 

[Besvarelse af spørgsmålet – hurtig udbetaling] 

 

 Nå det kommer til selve udbetalingen af erstatning, så arbej-

der regeringen i øjeblikket på at få politisk opbakning til den 

endelige model, der skal danne grundlag for udbetaling af 

erstatning.  

 

 Det er selvsagt et arbejde, der har højeste prioritet. Og som 

bekendt er det jo nødvendigt, at vi politisk bliver enige om 

modellen, før vi kan udbetale erstatning.  

 

 Som alle jo nok er bekendt med, så pågår der aktuelt politiske 

forhandlinger om selve erstatningsmodellen. Og her er rege-

ringens udgangspunkt som sagt, at minkavlerne skal have 

fuldstændig erstatning.  
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 Da der fortsat pågår forhandlinger, så vil jeg ikke her på sam-

rådet redegøre for, hvad vi drøfter i forhandlingerne. Disse 

drøftelser holder vi i forhandlingslokalet, indtil vi er enige 

om en løsning.   

 

 Og så vil jeg i øvrigt henvise til fødevareministerens redegø-

relse for, hvordan vi vil arbejde efter at udbetale tempobonus 

og acontobeløb hurtigst muligt.  

 

 Det er dog min forhåbning, at vi også relativt hurtigt kan 

finde politisk enighed om en samlet erstatningsmodel for 

minkavlerne, så vi kan komme i gang med at udbetale erstat-

ning.  

 

 Politisk enighed er derfor en forudsætning for at kunne 

adressere spørgerens bekymring.  

 

[Afslutning] 

 

 Afslutningsvis vil jeg understrege, at regeringen deler spør-

gerens holdning om, at sagen haster. Derfor har sagen også 

højeste prioritet hos regeringen.  

 

 Og så vil jeg bare appellere til, at vi sammen hurtigt finder 

en god politisk løsning, der sikrer minkavlerne tryghed.  

 

 Tak for ordet.  
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